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Slovo má starostka

Vážení spoluobčania, 

Mgr. Renáta Majchráková
starostka obce

 vonku svieti slniečko, je teplučko, na nebi je modrá obloha ...  
lastovičky majú hniezda postavené a deťuše známky uzavreté. 
Blížia sa prázdniny. Všetci už máme nejaký plán ako si leto 
užijeme. 
 Budeme sa tešiť, ale aj lúčiť, lebo aj to k životu patrí. O pár dní 
odchádza pán farár Radovan dekanovať do Čadce. Všetci mu 
z celého srdca ďakujeme za roky pastorácie aj za chvíle spoločne 
strávené. Na novom pôsobisku, kde bude dohliadať aj na našu 
farnosť mu prajeme k sebe veľa dobrých ľudí, nápadov, zdravia a 
darov Ducha svätého. 
 Prvý júlový víkend nás čaká kermaš so Svrčinkou, ktorá osla-
vuje polstoročie. Veľmi sa teším na program venovaný naším 
folklóristkam, kde okrem gratulantov, ktorí prídu blahoželať naše 
džefčenta predstavia svoje nové cédečko. Svrčinovčani si 
zahečum a zaspominajum jako to b_lo. Ďakujem poslankyni VÚC 
pani Andrei Šimurdovej, že prispela cez dotáciu na jeho reali-
záciu. 
 Firma finišuje s výsadbou zelene a skrášlení centra obce. Je 
radosť vidieť, ako zo dňa na deň na ploche, ktorá bola úplne 
zdevastovaná ešte po budovaní kanalizácie cez projekt 
odkanalizovania Horných Kysúc a rozšírení pitnej vody z večera 
na ráno vyrástli stromy. Verím, že parčík bude slúžiť všetkým 
a dlho. O pár dní tam dobudujeme rozšírenú voľnú wifi sieť, ktorá 
je financovaná z európskych peňazí. Čo sa týka investičných 
akcií, správa bola podaná na obecnom zastupiteľstve. Prísediaci 
občania si z nej síce robili posmešky, no ja som na mojich 
poslancov hrdá, lebo tieto investičné akcie podporili a vďaka nimi 
vyčleneným financiám v rozpočte sa zrealizovali.. Podarilo sa tak 
za vlastné investovať a zveľadiť obecný majetok. Je to pre-
dovšetkým zrekonštruovaná strecha na kultúrnom dome, opra-
vené miestne komunikácie v širšom centre obce, ale aj na Závrší. 
Odvodnili sa kritické úseky u Meščky aj na Závrší pod kaplnkou. 
V lete nás čaká veľká oprava cesty na Závrší, skoro za 200 000 
eur. Všetky investície sú bez úveru a teda bez zaťaženia obce. Idú 
síce voľby, ako poniektorí pripomínajú, ale naša obec asfaltuje 
každý rok minimálne za 150 000 eur, a opakujem že za vlastné. Je 
mi smutno, keď čítam pod ďakovným komentárom za dobre 
vykonanú prácu, alebo pod pozvánkou na obecné podujatie, 
ktoré sme pred covidom organizovali, že ,, jasné veď idú voľby... “ 
Ja, ani moji poslanci sme nikdy nič nerobili pre seba, snažili sme 
sa vyhovieť väčšine a rozhodovali sme svedomite. Týmto im 
veľmi pekne ďakujem za ich správne rozhodnutia, lebo starosta 
bez rozumných a schopných poslancov nie je nič. Isteže aj my 
máme medzi sebou rôzne názory, či priority. 
 Vždy sme pozerali na potreby občanov a aj rešpektovali ich 
žiadosti. A inak to nebolo ani pri prijímaní VZN o zákaze 
umiestňovania herní a kasín na území obce. Bolo to síce až na 
druhýkrát, ale keď si občania želali toto VZN prijať preventívne, 
poslanci ho nakoniec predsa len odhlasovali. Nedošlo predtým 
k spoločnému stretnutiu vlastníka, potencionálneho prevádzko-
vateľa Kasína ( nie herne ) s občanmi, ale taká bola vôľa ľudu. 
Musím opätovne pripomenúť, že Kasíno bez podpísanej zmluvy 
o spolupráci s obcou by určite nebolo. Prvotné rozhodnutie 
poslancov bolo spraviť stretnutie občanov a vlastníka, bohužiaľ 
priestor na to nebol, keďže sme museli dodržiavať protipan-
demické opatrenia nariadené vládou. Tieto sa uvoľnili tesne pred 
Veľkou nocou, a to už prebiehala petícia. Zmluvu o spolupráci  
a teda jej prípadný podpis sme mienili prenechať a vyhodnotiť už 
budúcemu zastupiteľstvu. Túto informáciu mala priamo odo mňa 
a s mojim slovom osoba poverená stykom s verejnosťou 
a orgánmi verejnej správy. Zrejme môjmu slovu neverila a začala 
zbierať podpisy pod petíciu. Podľa jej vyjadrenia žiadosť zo strany 
obyvateľov bola jasná, prijať preventívne VZN. Starosta nemá 
právo sám rozhodovať, či hlasovať. Je kolektívny orgán. VZN 
obec vyvesila skôr, ako nám  bola doručená žiadosť a následne 
petícia. Isteže som o tom informovala poslancov a tí sa súhlasne k 
vyveseniu VZN aj vyjadrili. Veď načo by sme vyvesovali VZN, 
keby sme ho nemienili prijať a odhlasovať. Poslanci teda žiadosť 

rešpektovali, a VZN schválili na svojom zasadnutí 15.júna 2022. 
 Kolektívne sme sa dohodli, keďže je volebný rok, a do volieb 
ostáva pár mesiacov, nepokračovať v zámere prenajať a podpísať 
zmluvu na prenájom objektu mliekarne, hoc záujemca je pripra-
vený.  Nebudeme momentálne pokračovať ani v riešení otázky 
presťahovania Rómskej komunity vzhľadom na výstavbu eko-
duktu. Stavenisko firma prevzala v polovici júna. Je to ťažká téma, 
ktorú prenecháme plne do kompetencie nového zastupiteľstva. 
Myslím, že je správne veci úplne dokončiť a v tomto prípade by 
tomu tak nebolo. 
 Čo sa týka najbližších investičných akcií, verím, že sa podarí 
zrealizovať výmenu strešnej krytiny na budove TJ Beskyd. Určite 
sa v letných mesiacoch vybuduje zavlažovanie futbalového 
trávnika a oplotenie športového areálu. Výsadba zelene cez letné 
prázdniny v areáli školy bude komplikovaná a neviem do akej 
miery a čo sa cez letné mesiace podarí. Vznikol problém, ktorý 
však nezavinilo toto vedenie obce. Jedná sa o prístupy k bytom 
(pozemky), ktoré obec v minulosti predala do osobného vla-
stníctva a nezriadila obyvateľom vecné bremená prechodu. Títo 
vlastníci si vzájomne nesúhlasia so zriadením takého bremena na 
prechod cez ich pozemky. Obec má v úmysle vybudovať 
bezpečný areál pre deti a preto nesúhlasí, aby vlastníci bytov 
naďalej prechádzali motorovými vozidlami cez školský areál. 
Verím, že stretnutie právnika, zástupcu obce a vlastníkov bytov 
prinesie svoje ovocie, a aj tento problém bude vyriešený 
k spokojnosti väčšiny. Nedá mi nespomenúť ešte obecné akcie, 
ktoré organizujeme roky a stále tie isté. Dokonca možno aj v tých 
istých termínoch. Poniektorí ich teraz vyhodnocujú ako volebné. 
Neviem či je to dvojročnou odmlkou, že sme si odvykli, alebo 
zabudli ... Chcem povzbudiť a požiadať pozvaných, aby aj oni 
obetovali svoj čas a prišli svojou účasťou podporiť tých, ktorí im 
program pripravili. Pekne to povedal pán farár na Závrší na Dni 
rodiny, že je slušné aby niečo obetovala aj druhá strana. Týmto 
chcem poďakovať všetkým ľuďom dobrej vôle, prajných a pozi-
tívneho myslenia, že radi podporujú našu obec v týchto aktivitách. 
Väčšina z nich si neželá byť menovaná. Zo srdca vám preto 
ďakujem takouto formou za podporu Dňa rodiny, či už v obci, za 
sponzorský koncert Tomáša Bezdedu, alebo na Závrší. Ďakujem 
za Deň otcov a darované krásne vystúpenie detského súboru 
LIESKA zo Žiliny. Ten kto prišiel iste neľutoval. Chcem informovať 
občanov z časti Zatky u Kulle za prvým tunelom , že stavebné 
práce na rozšírení koridoru železnice na Bohumínskej trati začnú 
koncom júla a pôjdu od štátnej hranice ČR. Obyvateľov a zho-
toviteľa zvoláme na pracovné stretnutie na mieste samom. 
 V závere chcem poďakovať aj vedeniu TJ Beskyd Petrovi 
Polačkovi, Danielovi Cyprichovi a Dominikovi Poláčkovi za 
úspešnú a skvelú futbalovú sezónu. Ďakujem aj fanclubu, ktorý 
futbalistov povzbudzuje k lepším výkonom. A ďakujem aj dobro-
voľníkom z občianskeho združenia, ktorí zmysluplne využívajú 
naše 2 % a skrášľujú miesta aj v našej obci.     
  Aristoteles povedal: „ Jedna lastovička neznamená, že je leto, 
ani jeden pekný deň; Takisto ani jeden deň alebo chvíľka šťastia 
neznamená, že človek je úplne šťastný.“
 Ja vidím na Svrčinovci (hoc ho nenazývam ,,Nový ") veľa 
lastovičiek. Teda leto opäť prišlo. A osobne vám prajem veľa 
krásnych a šťastných dní a chvíľ, aby ste boli úplne šťastní.  
 Krásne leto, pokoj v duši :-)
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Investičné akcie

Oprava chodníka oproti budovy 
AB200, smerom do Cyprichov

Opravy miestnych komunikácii

pod kaplnkou Závršie

na Vrščku

Odvodnenie 

pri krížovej ceste

pod družstvom u Cyprichov 1

Verejné osvetlenie nad 
kaplnkou Závršie

Opravy miestnych komunikácii

Multifunkčné ihrisko

Pre našich športových nadšencov bolo rekonštruované 
multifunkčné ihrisko. Okrem hokejbalistov tam nájdu 
potešenie aj volejbalisti, nakoľko sme dali urobiť 
čiarovanie práve na tieto dva športy. 
Pred realizáciou bolo potrebné ihrisko vyčistiť a pripraviť 
na pokládku novej multifunkčnej plochy, čoho sme sa 
ujali počas dní bez elektriny.
Hasiči, Štefan Vojtuš a Vladimír Špilák, nám prišli 
pomôcť čistiť tribúny, ktoré sme zbavili neporiadku 
a starých náterov.
Zamestnanci OPS sa postarali o nový náter zábradlí 
a celkovú opravu tribúny na sedenie.

Tu sa už začína pracovať na novej ploche

Čistenie ihriska a tribúny:

A tu už máme naše vynovené ihriskoEšte jeden pohľad na pôvodný stav hokejbalového ihriska

Plochu na tomto ihrisku realizovala firma B.R.A. Company s.r.o.

u Cyprichov 2 u Cyprichov 3 u Cyprichov 4
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Investičné akcie

Onedlho bude hotový aj náš nový park.

Realizácia strechy na budove AB200 a jej dokončenie:



-

Dňa 23. februára 2022 sa konalo riadne 
zasadnutie obecného zastupiteľstva, 
z ktorého vyberáme:

Poslanci Obecného zastupiteľstva:

vzali na vedomie správu HKO o plnení uznesení z pred-
chádzajúcich zasadnutí OZ
vzali na vedomie správu HKO o vykonaných kontrolách od 
poslednej podanej správy
vzali na vedomie stanovisko HKO k záverečnému účtu obce za 
rok 2021
schválili záverečný účet obce a celoročné hospodárenie za rok 
2021 bez výhrad
schválili použitie prebytku rozpočtového hospodárenia za rok 
2021 vo výške €  231 685,82 na kapitálové výdavky v roku 2022
v zmysle § 16 ods. 8 Zákona č. 583/2004 Z.z. o rozpočtových 
pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov v znení neskorších predpisov financovanie schodku 
rozpočtu obce zisteného podľa § 10 ods. 3 písm. a/ a b/ 
uvedeného zákona z príjmových finančných operácií /rezervný 
fond/
schválili výsledky hospodárenia obce za rok 2021a vyhod-
notenie plnenia programového rozpočtu obce za rok 2021
schválili výsledky hospodárenia OPS, ZŠ, ŠKD, ŠJ a MŠ za rok 
2021
schválili pridelenie voľného nájomného bytu v BD „D“ 
žiadateľom – Martin Heglas a Adriána Zákopčanová
schválili prenájom parkovných miest nájomníkom BD – Matej 
Prívara a manž. Stanislava, Róbert Šuška, Matej Časnocha 
a manž. Nikola, Darina Lašová, Jozef Jurišta, Janka Špiláková
vzali na vedomie správu na ochranu verejného záujmu 
k majetkovému priznaniu starostky obce
vzali na vedomie žiadosť a návrh občanov Svrčinovca 
o schválenie VZN o zákaze umiestnenia herní a kasín na území 
Obce Svrčinovec
neschválili predložený návrh VZN o zákaze umiestnenia herní 
a kasín na území Obce Svrčinovec
schválili zámer prenajať nebytové priestory v budove AB 200 
/bývalé priestory praktickej lekárky/ žiadateľovi MONDENT, s.r.o. 
v zastúpení konateľa MDDr. Monika Schmidt z dôvodu 
osobitného zreteľa. Osobitným zreteľom je prevádzkovanie 
zubnej ambulancie. 
schválili predloženie žiadosti o NFP za účelom realizácie malého 
projektu „Jablkové mosty“, zabezpečenie realizácie tohto 
projektu v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci, 
zabezpečenie finančných prostriedkov na financovanie tohto 
projektu vo výške € 33 785,95 a zabezpečenie finančných 
prostriedkov na spolufinancovanie tohto projektu vo výške 
rozdielu celkových výdavkov projektu a poskytnutého NFP vo 
výške €  1 689,31
schválili zapojenie sa Obce Svrčinovec do Memoranda 
prorodinnej samosprávy

Poslanci Obecného zastupiteľstva:

prerokovali a schválili VZN č. 1/2022 o zákaze umiestnenia 
herní a kasín na území Obce Svrčinovec
vzali na vedomie správu HKO o plnení uznesení z pred-
chádzajúcich zasadnutí OZ
vzali na vedomie správu HKO o vykonaných kontrolách od 
poslednej podanej správy
schválili plán kontrolnej činnosti HKO na II. polrok 2022
schválili úpravu rozpočtov ZŠ a ŠJ v roku 2022
schválili finančný kapitálový príspevok MŠ vo výške € 3 400,-- na 
stavebnú úpravu nevyužívaných priestorov MŠ
schválili navýšenie dotácie TJ Beskyd pre rok 2022 vo výške 
€ 3 700,-- na nákup tankovacích kariet, zakúpenie striedačiek, 
pračky a sušičky a valcovanie ihriska
schválili poskytnutie dotácie vo výške € 1 000,-- na materiál na 
rekonštrukciu budovy /klubovňa/ v areáli Sedembolestnej Panny 
Márie na Závrší žiadateľovi Rímsko-katolícka cirkev, farnosť sv. 
Cyrila a Metoda Svrčinovec
schválili predloženú úpravu rozpočtu obce v roku 2022
vzali na vedomie správu o činnosti DHZ za rok 2022
vzali na vedomie informatívnu správu o investičných akciách 
obce za I. polrok 2022
schválili predloženie žiadosti o NFP za účelom realizácie malého 
projektu „Bunkre 2. svetovej vojny, memento slovensko-českej 
histórie“; zabezpečenie realizácie malého projektu v súlade 
s podmienkami poskytnutia pomoci; zabezpečenie finančných 
prostriedkov na financovanie malého projektu vo výške € 7 
307,50; zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufi-
nancovanie realizovaného malého projektu vo výške rozdielu 
celkových výdavkov malého projektu a poskytnutého NFP 
v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci vo výške € 448,50
schválili zámer prenajať z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
pozemok pri požiarnej zbrojnici za účelom umiestnenia 
balíkomatu /pôvodne mal byť umiestnený pri pošte, ale z dôvodu 
nevyhovujúcich podmienok sa firma rozhodla umiestniť ho pri PZ 
– pri obchode p. Hrancovej/
schválili vypožičanie hnuteľného a nehnuteľného majetku obce, 
z dôvodu osobitného zreteľa, Obecnému podniku Svrčinovec, 
príspevkovej organizácií s podnikaním
schválili počet poslancov obecného zastupiteľstva na nové 
volebné obdobie 2023 – 2026 v počte 11
schválili pre voľby do orgánov samosprávy obcí v roku 2022 
v obci 1 volebný obvod
schválili, že vo volebnom období 2023 – 2026 bude funkcia 
starostu vykonávaná v rozsahu jedna, t.j. v plnom rozsahu počas 
celého funkčného obdobia
schválili prenájom parkovných miest pri BD nájomníkom: 
Zuzana Birtusová, Helena Horváthová, Martin Heglas, Tomáš 
Krella, Jana Kučaková, Mgr. Michal Majchrák a manž. Dana, 
Michal Kampf
schválili odpredaj nehnuteľného majetku v k.ú. Svrčinovec o vý-
mere 77,4 m², za cenu € 6,28/m² žiadateľke Alici Rovder, 
Svrčinovec
schválili odpredaj nehnuteľného majetku v k.ú. Svrčinovec o vý-
mere 898 m², za cenu € 6,28/m² žiadateľovi Miroslavovi 
Cyprichovi, Svrčinovec
schválili zámer prenajať časť strechy na budove ZŠ z dôvodu 
osobitného zreteľa Mgr. Janovi Ligačovi, Čadca za účelom 
umiestnenia včelích úľov. Tieto úle budú slúžiť na edukáciu žiakov 
ZŠ.
schválili výpožičku športového areálu OZ HBC Panthers, Čadca 
na deň 13.08.2022 z dôvodu konania športovo-benefičnej akcie 
Panthers cup, ktorej výťažok bude použitý pre charitatívne účely
schválili zmenu užívania predajne „rozličný tovar“ v budove AB 
200 na malú kaviareň s predajom balenej a nebalenej zmrzliny 
a nanukov, zmrzlinových pohárov, cukroviniek, zákuskov, alko 

Dňa 15. júna 2022 sa konalo riadne 
zasadnutie obecného zastupiteľstva, 
z ktorého vyberáme:

Dňa 11. mája 2022 sa konalo zasadnutie 
obecného zastupiteľstva, z ktorého 
vyberáme:

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Poslanci Obecného zastupiteľstva:

schválili Dodatok č. 1 k Zmluve o dielo č. 1/2022 „Revitalizácia 
verejných priestranstiev v centre obce Svrčinovec“ uzavretej 
medzi Obcou Svrčinovec a firmou Kurucár a syn, s.r.o., Kysucký 
Lieskovec 450
schválili Dodatok č. 1 k Zmluve o dielo „Nadstavba a stavebné 
úpravy polyfunkčného objektu“ uzavretej medzi Obcou 
Svrčinovec a firmou Branislav Paluch, Ochodnica 21
schválili Dodatok č. 1 k Rámcovej dohode „Odvodnenie 
miestnych komunikácií Obce Svrčinovec“ uzavretej medzi Obcou 
Svrčinovec a firmou Ing. Pavol Šutý – EKOSTAV, Oščadnica 19

-
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Z obecného zastupiteľstva
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a nealko nápojov, kávy a syrových výrobkov žiadateľovi 
Jaroslavovi Kubalákovi, Čadca
zrušili Uznesenie č. 40/2022 zo dňa 06.04.2022 /zámer prenajať 
priestory praktickej lekárky zubárke/
poverili starostku obce vypovedaním Nájomnej zmluvy uzavretej 
medzi Obcou Svrčinovec a nájomníkom Pavlom Dejom, 
Svrčinovec /betónová garáž pred BD 809/ z dôvodu revitalizácie 
školského areálu

-

-

Zápisnice zo zasadnutí, ako aj prijaté uznesenia a VZN 
nájdete na webovej stránke obce: www.svrcinovec.sk 

Zo zápisníc OZ vybrala: Dana Hajnošová

Aktuálne z obce

Očkovanie psov

Oznamujeme Vám, že každoročné očkovanie psov sa 
uskutoční v pondelok 4. júla 2022.

Očkovať sa bude postupne:
08.00 – 08.30 hod.   Potok
08.30 – 09.30 hod.   Závršie
09.30 – 11.00 hod.   pri moste U Katraka
11.00 – 12.30 hod.   pri požiarnej zbrojnici
12.30 – 13.00 hod.   Zatky – ESO 
                                /otáčka autobusu/
13.00 – 13.30 hod.   Zatky /Motorest/
od 13.30 hod.          ihrisko

Náhradný termín vakcinácie bude v sobotu 16.07.2022 od 09.00 
hod len na ihrisku.

Poplatok za očkovanie je € 8,--/ks
/Zaočkované budú len začipované psy./

Poplatok za začipovanie je € 15,--/ks
/Začipované budú len psy, ktoré budú mať kompletne vyplnené 
registračné karty./

Je možnosť zakúpenia si tabliet na odčervenie. 

Registračná karta zvieraťa

Pes

Meno

Plemeno

Pohlavie

Dátum narodenia

Majiteľ/Držiteľ

Rodné číslo

Meno

Priezvisko

Obec

Ulica

Súpisné číslo

Orientačné číslo

PSČ

Telefón

Čip

Podľa §54 ods. 13 zákona č. 39/2007 Z. z. o veterinárnej starostlivosti poskytuje dotknutá fyzická osoba 
súkromnému veterinárnemu lekárovi tieto osobné údaje: a) meno a priezvisko, b) miesto trvalého pobytu,
c) rodné číslo, d) adresa držby zvieraťa a e) telefónne číslo.

Upozornenie na zaburinené pozemky
 Obec Svrčinovec upozorňuje vlastníkov pôdy na dodržiavanie Zákona č. 220/2004 Z.z. 
o ochrane a využívaní poľnohospodárskej pôdy v znení neskorších predpisov. Povinnosťou 
vlastníka, nájomcu a správcu pozemkov v zmysle § 3 citovaného zákona je, okrem iného, 
predchádzať výskytu a šíreniu burín na pozemkoch.
     Podľa § 25 ods. 1 písm. b/ horeuvedeného zákona a Zákona č. 245/2003 Z.z. o integrovanej 
prevencii a kontrole znečisťovania životného prostredia a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov, priestupku na úseku ochrany poľnohospodárskej pôdy sa dopustí ten, kto spôsobil 
svojou nečinnosťou zaburinenie poľnohospodárskeho pozemku alebo nepoľnohospodárskeho 
pozemku v blízkosti poľnohospodárskeho pozemku. Za priestupok možno fyzickej osobe uložiť 
pokutu až do výšky € 330,--.
     Podľa § 26 ods. 1 písm. b/ horeuvedeného zákona právnická osoba sa dopustí správneho 
deliktu, ak spôsobí svojou nečinnosťou zaburinenie poľnohospodárskej pôdy. Za zaburinenie 
pozemku orgán ochrany poľnohospodárskej pôdy uloží právnickej osobe pokutu od € 166,-- do € 
33 200,-- za každý hektár poľnohospodárskej pôdy. 
     Riadnym plnení zákonom stanovených povinností sa predíde konaniu vo veci priestupkov, 
správnych deliktov a ukladania pokút zo strany Okresného úradu Čadca – pozemkového 
a lesného odboru.

Obec Svrčinovec vás 

srdečne pozýva dňa 

1.júla 2022 o 18.30 

na koncert 

Jiřího Erlebacha 

do parčíku pri obecnom 

úrade, kde bude park 

slávnostne požehnaný 

pánom farárom.

POZVÁNKA
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V mesiaci apríl 2022 
sa dožila krásneho 
životného jubilea 
naša spoluobčianka 
p. Agnesa Viszcorová 
od Hlaváča. 
K jej krásnemu 
sviatku jej starostka 
obce Mgr. Renáta 
Majchráková popriala 
veľa zdravíčka, 
pokoja a božieho 
požehnania.

90 – ročná jubilantka

Veľkonočná výstava

Vďaka uvoľneniu pandemických opatrení zrealizovala Obec 
Svrčinovec po dvoch rokoch veľkonočnú výstavu. Vonku to síce 
ešte stále vyzeralo na zimné počasie, no v našom kultúrnom 
dome vládla  v dňoch 09.04.2022 až 11.04.2022 už jar, vďaka 
veľkonočnej výstave. Pestrú paletu ručne vyrobených výrobkov, 
pripomínajúcich blížiacu sa Veľkú noc, si tu mohli občania v tieto 

dni pozrieť a dokonca aj zakúpiť. Obdivovať mohli rôzne techniky 
výzdoby veľkonočných vajíčok ako maľovanie, drôtovanie, 
dierovanie, voskovanie, háčkovanie alebo oblepovanie slamou. 
Zaujímavé boli aj dekorácie a výrobky zhotovené z dreva, 
papiera, či iných materiálov.
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Bociany v našej obci

Na komíne bývalej mliekarne sme 
aj tento rok spozorovali párik bo-
cianov. Bociany sa snažili nosiť si 
na vrch komína materiál - konáriky 
na postavenie hniezda. Komín však 
nepatrí k tým mladším, preto sa 
obec rozhodla v spolupráci s CHKO 
Kysuce zabezpečiť pre bociany 
stabilnejší základ pre stavbu ich 
hniezda. 
     Rebrík na komíne nie je bezpečný a tak jediná cesta ako 
umiestniť podložku na komín bolo použiť plošinu pre výškové 
práce. Ochotní požiarnici z Jablunkova zareagovali flexibilne. 
Prvý pokus, ktorý sme absolvovali bolo s použitím plošiny 
s dĺžkou ramena 24 m. To však nepomohlo, rameno bolo krátke. 
Chýbalo cca 5 – 6 m. Pracovníci CHKO Kysuce s aktívnou 
p. starostkou hľadali nové riešenie. Opäť bola nádej u hasičského 
zboru... Po požiadavke smerovanej na Prezídium HaZZ SR nám 
bolo vyhovené. Hasiči z Čadce dorazili s už dostatočnou dĺžkou 
ramena plošiny. Spolu s hasičom p. Jozefom Kullom sa podarilo 
vyviesť plošinou až na vrchol komína. Celková doba upevnenia 
podložky trvala cca pol hodiny. 
     CHKO Kysuce týmto oceňuje prístup pani starostky, hasičov 

a všetkých ostatných zúčastnených. Zároveň im ďakuje za 
ochotu a nasadenie pri zabezpečovaní hniezdenia ďalšieho 
kysuckého páru bocianov bielych.

/info: CHKO Kysuce/

Deň Zeme

Vo štvrtok 21.04.2022 sme si 
v našej obci pripomenuli Deň 
Zeme. Od tohto dňa až do 
konca mesiaca apríl prebiehala 
v našej obci akcia v rámci 
medzinárodného Dňa Zeme 
„Krajší a čistejší Svrčinovec“. 
Do tejto akcie sa mohli zapojiť 
všetci občania - dobrovoľníci, 
ktorým nie je ľahostajné životné 

prostredie a svet okolo nás. 
     Okrem žiakov základnej školy sa do tejto akcie zapojili i 
pracovníci obecného úradu a obecného podniku, ktorí čistili 
jednotlivé lokality obce. Pracovníkom obce sa podarilo vyčistiť aj 
celý areál hokejbalového ihriska spolu s tribúnou a altánkami. Aj 
keď slniečko svietilo „zubaté“, z akcie sme všetci odchádzali 
s dobrým pocitom, že sme svojou troškou pomohli našej prírode 
a zároveň sme aspoň čiastočne očistili našu obec od odpadkov. 
     Ďakujeme zároveň všetkým, ktorí sa do tejto akcie zapojili 
a svojou aktivitou ukázali, že im nie je ľahostajné v akom prostredí 
žijeme!
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Kladenie vencov na Skalitom

Pietnym aktom kladenia vencov pri pamätníku padlým v II. 
svetovej vojne v Skalitom sme si dňa 29.04.2022 pripomenuli 77. 
výročie oslobodenia Obce Skalité červenou armádou.

„Máj“

 S príchodom mája, mesiaca lásky, 
prichádza k nám aj dávny zvyk stavania 
májov – stromov, ktoré sú symbolom 
víťazstva jari nad zimou a znovu sa 
obnovujúcej prírody a lásky.  Postavenie 
„mája“ predstavuje zdravie a vitalitu pre 
všetky ženy a dievčatá obce. Stavanie 
mája v našej obci prebehlo v sobotu 
30.04.2022 podvečer pred obecným 
úradom.  Máj nám postavili zamestnanci 
obce a obecného podniku. O kultúrny 
program sa postarala FSk Svrčinka. 

Podujatie prilákalo desiatky občanov, ktorí svojou prítomnosťou 
prišli podporiť túto dávnu a významnú tradíciu. Samozrejme 
nechýbalo ani občerstvenie a dobrá nálada.

Tradície našich predkov:
     V spoločenskom živote našej obce boli regrúti v čase od 
odvodu do odchodu na vojenskú službu často hlavnými 
organizátormi viacerých podujatí, medzi ktoré patrili hodové 
zábavy, stavanie a váľanie májov, pálenie jánskych ohňov 
a regrútske zábavy. Stavanie májov malo netradičnú formu, keď 
ich mládenci stavali dievkam pred dom podľa poradovníka, do 
ktorého sa museli vopred „popísať“ – zapísať. Máj sa staval už 
v predvečer prvého dňa mesiaca a musel sa strážiť celý mesiac, 
aby ho nezrezali mládenci z iného „pľacu“ alebo dediny, lebo by to 
bola hanba. Ak k tomu došlo, musel sa rýchlo postaviť nanovo, aj 
keď bol kratší. V niektorých „pľacoch“ sa stavali dva máje vedľa 
seba, po oboch stranách cesty. Ponad cestu boli spojené doskou, 
na ktorej boli napísané mená dievok, pre ktoré boli postavené. 
Neskôr sa stavali dva „obecné“ máje na betónovom moste. Ku 
každému oblúku bol pripevnený jeden. Ozdobené boli farebnými 
stužkami a k jeho vrcholcu sa priviazala fľaša s alkoholom, ktorú 
po zvalení mája zúčastnení vypili. Na konci mesiaca bolo váľanie 
májov spojené so zábavou mládeže. Spievalo sa a tancovalo „pri 
muzike“ alebo pri „harmonike“ – heligónke. Rodičia dievky 
pohostili mládencov, ktorí prišli zvaliť máj.
/Úryvok z knihy „Svrčinovec – monografia obce“/

      Mesiac utiekol ako voda a máj, ktorý zdobil priestor pred 
obecným úradom bol v utorok 31.05.2022 poobede zvalený. Túto 
úlohu zvládli naši chlapi zodpovedne a veľmi rýchlo.

     Je naozaj pekné, že sa tieto tradície zachovali aj v našej obci 
a veríme, že sa ešte dlho zachovajú, a že tradície našich predkov 
nevymiznú. 
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Deň matiek

     V tomto roku sme si Deň matiek pripomenuli druhú májovú 
nedeľu 08.05.2022. Úvodný prejav a úctu k matkám predniesla 
starostka obce Mgr. Renáta Majchráková. Zhodnotila poslanie 
matky a uviedla program žiakov materskej a základnej školy. 
     Deň matiek patrí medzi najdojemnejšie sviatky. Pre každého 
človeka je jeho matka najdôležitejším človekom na svete. Od 
detstva až po posledné chvíle na tomto svete si človek nesie v 
sebe jedinečný a neopakovateľný obraz svojej matky. Matky, 
ktorá všetko chápe, odpúšťa, vždy poľutuje a bude stále milovať 
svoje dieťa bez ohľadu na to, aké ono je.
     Veríme, že naše mamky a babky prežili príjemné nedeľné 
popoludnie a že si aspoň na chvíľu oddýchli od svojich 
každodenných povinností.

 „Mama je slovo, ktoré sa v cudzom jazyku učiť netreba. Prečo je 
to tak? Je to také jednoduché: Veď práve mama je tým človekom, 
ktorý nám daroval to najcennejšie, čo vôbec môže človek človeku 
darovať – ľudský život.“

Všetky kvety do rúk mamy,

skladám ako drahokamy.

Za jej lásku, plnú nehy,

za zelené detské brehy.

Za jej štedrosť, starosť v hlave,

za dni šťastné, za dni hravé,

za rozprávky nad kolískou,

za to, že vždy stojí blízko.
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Aktuálne z obce

Odovzdanie titulu „Prorodinná samospráva“

 K titulu „Prorodinná samospráva“ nám prišiel dňa 09.05.2022 
osobne pogratulovať Ing. Michal Strnál, starosta obce Oravská 
Polhora. Zároveň nám odovzdal pamätný list.

Svrčinovská lavička

     Pracovníci obecného podniku usadili v máji pri starom buku 
„Svrčinovskú lavičku“ s výhľadom na našu dedinku. Za dobrého 
počasia možno vidieť aj Malú Fatru. Veľmi nás teší, že vzniklo 
u nás takéto nové krásne miesto, kde si môže človek sadnúť, 
kochať sa výhľadom a načerpať energiu. Lavičku s knihobúdkou 
zasponzorovala anonymná darkyňa a my jej z celého srdca 
ďakujeme! Zároveň veríme, že bude robiť radosť všetkým!

70- roční jubilanti 
za roky 2020, 2021 a 2022

 Po dvoch ťažkých pandémických rokoch, kedy sme mali 
obmedzený styk so svojimi najbližšími, hlavne staršími ľuďmi, 
obec vďaka uvoľneniu opatrení, pripravila pre 70-ročných 
jubilantov za roky 2020 až 2022 v piatok 27.05.2022 podvečer 
kultúrne podujatie. A nielen pre nich, kultúrne podujatie patrilo 
všetkým seniorom, ktorí si chceli spríjemniť upršané piatkové 
popoludnie.
 V programe vystúpila populárna slovenská speváčka 
Marcela Laiferová so svojím sólovým koncertom. V jej podaní 
zazneli najväčšie hity, ako Poď bielou alejou, Hrdá láska, Slnko... 
a ďalšie. Svoje spevácke vystúpenie doplnila krátkymi 
zamysleniami a veselými príbehmi zo života. Za krásne piesne 
bola ocenená silným potleskom. Niektorí seniori sa k jej spevu aj 
aktívne zapojili a dokonca si aj zatancovali.
 Deň pred vystúpením - vo štvrtok 26.05.2022 o 08.30 hod, na 
sviatok Nanebovstúpenia Pána, bola za našich jubilantov 
odslúžená vo farskom kostole sv. omša, ktorej sa mnohí 
zúčastnili. Po sv. omši vystúpila s krátkym programom pre 
jubilantov heligonkárka Simonka Halvoníková.
 Všetkým jubilantom dodatočne gratulujeme a prajeme veľa 
pevného zdravia!
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Aktuálne z obce

Svrčinovský železný hasič

     V sobotu 28.05.2022 sa uskutočnil 2. ročník „Svrčinovského 
železného hasiča“ za medzinárodnej účasti Českej republiky a 
Poľskej republiky. Do našej obce prišlo 105 súťažiacich, ktorí 
súťažili v detských kategóriách a 40 súťažiacich v mužskej, 
ženskej a juniorskej kategórií.
     Svrčinovské farby zastupovalo 19 detí, 3 ženy, 6 mužov a 2 
juniori. Najlepšie zo Svrčinovských hasičov sa umiestnili:
1. miesto Tomáš Maslík (kategória 7-9 rokov)
2. miesto Radovan Cyprich ( kategória juniori 16-18 rokov)
3. miesto Eliška Vojtušová ( kategória do 6 rokov)
3. miesto Marek Garaj ( kategória 10-12 rokov)
     
 Týmto ĎAKUJEME všetkým sponzorom a občanom, ktorí 
priložili ruku k dielu a tento ročník súťaže sa mohol uskutočniť.

Sponzori Svrčinovského železného hasiča:
Obec Svrčinovec, starostka obce Svrčinovec Mgr. Renáta 
Majchráková, PAHA Trans s.r.o., Redos stavebné centrum, Kia 
Čadca, Fire systém Korňa, RS Auto Spišiak, J.G. Autoelektrika, 
Reklama Radolský, Lekáreň Svrčinovec, Dream cafe, Denný bar 
Aksaj, Ľubomír Mrmus, Rodina Hollá, Peter Strýček, Pavol Dej, 
Milena Hrancová, Juliana Štrbová, Stanislav Roman, Červený 
Kríž.
     Taktiež ďakujeme družebnému zboru z Mostov u Jablunkova 
za pomoc.

 Vidíme sa o rok pri 3. ročníku Svrčinovského železného 
hasiča! 
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Aktuálne z obce

Deň detí Mikroregiónu Kysucký triangel

 V piatok 3. júna 2022 sa uskutočnil spoločný Deň detí 
Mikroregiónu Kysucký triangel Skalité, Svrčinovec, Čierne. 
Olympiáda športu hier a radosti v ZŠ s MŠ Skalité-Kudlov za 
podpory a účasti zástupcov Třineckých železiarni.

Celoobecný Deň rodiny

 V sobotu 04.06.2022 sme sa spojili a spoločne prežili Deň 
rodiny a Deň detí. Deti si mohli pochutnať na cukrovej vate 
a kofole. Sviatočné poobedie nám všetkým spríjemnil spevák 
a finalista prvej série Slovensko hľadá Supertar Tomáš Bezdeda 
so svojou kapelou. 
     Bohužiaľ, predpoveď počasia 
bola plná dažďa, a preto sa celá 
akcia nekonala na ihrisku tak, ako 
bolo naplánované, ale v kultúrnom 
dome. Ani hroziaci dážď a mraky 
však nezobrali slnečné úsmevy 
z tvárí. Radosť a veselosť tejto 
akcie robili všetci zúčastnení, od 
malých až po veľkých. 

Divadlo v našej obci

 V nedeľu 05.06.2022 podvečer sme v našej obci - v kultúrnom 
dome privítali už po tretíkrát Divadelný súbor Jána Palárika 
z Čadce, ktorý sa naším občanom predstavil s úsmevnou 
divadelnou hrou „Veselá jeseň“. Táto úsmevná hra Kataríny 
Janesovej a Vlada Moresa zo života seniorov a o tom, že „láska 
kvitne v každom veku“ zožala opäť veľký úspech. Aj tentokrát boli 
členovia divadelného súboru obdarení vrelým potleskom za 
skvelý herecký výkon a za vytvorenie výbornej atmosféry.
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Aktuálne z obce

Nová siréna Pavian

 V utorok 14.6.2022 sme sa nadobro rozlúčili so starou 
sirénou, ktorá už nebola funkčná. Namiesto nej nám bol 
nainštalovaný nový typ sirény, a to Pavian.
Je to elektronická siréna novej generácie pre komplexné varovné 
systémy.
 Je inteligentnejšia, kompaktnejšia, zrozumiteľnejšia a fle-
xibilnejšia.
Elektronická siréna Pavian predstavuje špičkový produkt v celom 
rade moderných elektronických varovných a vyrozumievacích 
zariadení od spoločnosti Telegrafia. Táto siréna je inteligentnou 
modulárnou elektronickou sirénou 4. generácie.
 Je plne funkčná v extrémnych poveternostných podmien-
kach, má špeciálny tvar ozvučníc na kvalitné pokrytie územia 
akustickým signálom. Rýchlo sa aktivuje a deaktivuje. Je 
maximálne spoľahlivá. Má kvalitnejšie spracovanie zvuku, lepšiu 
zrozumiteľnosť, zmenšené rozmery a hmotnosť s vyšším 
výkonom.
 Sirénu nám pridelilo Ministerstvo vnútra Slovenskej 
republiky, na základe nami preloženej žiadosti, nakoľko naša 
stará siréna dlhodobo nebola funkčná. 
     

Deň rodiny na Závrší

 Sobota 18. jún 2022 sa na Závrší niesol v duchovno - rodinnej 
atmosfére. Oslávili sme spoločne Deň rodiny, ktorý začal sv. 
omšou, následne pokračoval programom. Každý náš Deň rodiny 
má motto, v akom duchu sa nesie, tento rok to bolo: 
„Najskôr sme deťmi našich rodičov, 

potom rodičmi našich detí, 
potom rodičmi našich rodičov 
a potom deťmi našich detí."  Milton Greenblatt

 Kolobeh nášho života je taký, a tak aj náš program sa niesol 
v tomto zmysle. V programe tento rok účinkovali od malých 
detičiek, mládeže, maminiek, tatinkov až po babičky a dedkov. 
Okrem slovného prednesu sme mali program oživený aj hrou na 
heligónku a ozembuch a  tiež tanečným vystúpením. Po 

programe nasledoval guláš a  iné občerstvenie, cukrová vata, hry 
pre deti a napokon voľná zábava. Tohtoročný Deň rodiny bol aj 
neformálnou rozlúčkou s našim pánom farárom Mgr. Radovanom 
Čulákom, ktorý odchádza na novú farnosť Čadca - mesto, a ktorý 
sa počas svojho trinásťročného pôsobenia vo farnosti vždy 
aktívne zapájal do všetkých akcií poriadanych Závršanskou 
komunitou.
 Veľmi nás potešila naozaj hojná účasť ľudí, ktorí prišli s nami 
stráviť spoločné chvíle. Všetkým účinkujúcim aj zúčastneným 
ďakujeme. Ďakujeme aj pani starostke a pánovi farárovi za ich 
účasť. 
     Tešíme sa na Vás opäť, ak Boh dá na Závršanskom kermaši, 
ktorý by tento rok mal byť 17.9.2022.

 PhDr. Mária Čanecká
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Aktuálne z obce

Deň otcov

 Svoj deň nemajú len matky, ale aj otcovia. Tretia júnová 
nedeľa patrí všetkým otcom. Pre našich otcov, a nielen pre nich, 
sme v nedeľu 19.06.2022 poobede pripravili slávnosť, aby sme 
spoločne oslávili tento deň a pripomenuli všetkým oteckom, akí 
sú pre nás dôležití. V programe vystúpil Detský folklórny súbor 
Lieska zo Žiliny, ktorý si pre našich občanov pripravil bohatý 
kultúrny program. Šikovné detičky spievali a tancovali. 
 V duchu ľudových zvykov a tradícií sme takto spoločne 
a príjemne strávili nedeľné popoludnie s našimi oteckami.
 
„Anjeličku, môj strážničku, stráž mi môjho ocka.
Mám ho rád /rada/, keď ho vidím, zasvietia mi očká.
Viem, čo bude, keď mi občas položí dlaň na vlásky.
Tvrdá bude od roboty, ale mäkká od lásky.“ /M. Rúfus/

Základná škola Svrčinovec

Rukami detí



Základná škola
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 Zaslúžené druhé miesto si vybojovali naši chlapci na futba-
lovom turnaji v Terchovej. 
 Gratulujeme a len tak ďalej, chlapci!
 

Futbalový turnaj Terchová

 1.6. patrí deťom a tie naše si to patrične užili. Každú športovú 
disciplínu absolvovalo množstvo detí a mnohé z nich podali 

Deň detí

  Mgr. Ján Ligač

skutočne výborné výkony. Myslím, že fotky povedia viac.....         
Vďaka patrí všetkým, ktorí sa akokoľvek v tento deň zapojili.
 

  Mgr. Ján Ligač

Olympijský deň Skalité

 Dňa 3.6. sa žiaci našej školy zúčastnili v rámci Dňa detí 
Olympijského dňa na ZŠ Skalité-Kudlov, organizovaného v rámci 
akcii Kysuckého triangla, pod záštitou obecných úradov 
jednotlivých obcí. Akcie sa zúčastnili žiaci z prvého aj druhého 
stupňa a boli pre nich pripravené rôzne športové aktivity. Deti si 
mohli porovnať svoje zručnosti a schopnosti s deťmi z iných škôl 
a nadviazať nové kamarátstva. Počasie nám prialo a deti si užili 
aktívny športový deň.
 

  Ing. Renáta Šplháková

Výchovný koncert SZUŠ

 Dňa 2.6. sa konal výchovný koncert SZUŠ , na ktorom sa 
predstavili aj naši žiaci. Podporiť ich prišli aj ich spolužiaci 
a kamaráti z prvého stupňa. Naši žiaci nám zahrali na rôznych 
hudobných nástrojoch, ako napríklad : na priečnej flaute, na 
klavír, na heligónke, na gitare... Žiaci videli aj úryvok z divadelnej 
hry -Pipi dlhá pančucha.

  Mgr. J. Šromovská
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Základná škola

 Školu v prírode sme usku-
točnili so žiakmi 4.A triedy 
v krásnej prírode na Dono-
valoch. Ubytovanie bolo hote-
lového typu. Raňajky boli for-
mou bufetových stolov a večeru 
si deti vyberali z dvoch jedál. 
 Počas pobytu sme využívali 
spoločenskú miestnosť, v ktorej 
sme  uskutočňovali vyučovanie 
aj zábavné aktivity. Využívali sme aj vonkajšie priestory hotela, 
kde sa konali ranné rozcvičky a rôzne zábavné a športové aktivity.
 V jednotlivých disciplínach boli žiaci odmeňovaní pridelenými 
bodmi – tramptármi. V stredu dopoludnia sme navštívili obec 
Vlkolínec. Prehliadka bola spojená s návštevou budovy bývalej 
obecnej školy a prednáškou o minulosti obce. Žiaci si so záujmom 
tiež prezreli aj miestne minizoo.
 K spestreniu programu prispeli každý deň aj  animátori, ktorí 
si pripravili svoje aktivity. Napr. Rozprávkovú cestu, jazdu na koni, 
opekačku, rôzne ďalšie zábavné hry a kráľovské remeslá. Pestré 
a nezabudnuteľné zážitky umocnené slnečným počasím v ŠvP 
budú  dlho doznievať v našich spomienkach. 

Rozprávková škola v prírode 
Tramptária - Donovaly, hotel Vesel

   Mgr. E. Behúňová, Mgr. J. Kupková, Mgr. A. Kullová

Protidrogová kampaň

 Prvý júnový štvrtok sa niesol v znamení protidrogovej 
kampane. Žiakov 9.ročníka navštívila pani Kubjatková, ktorá 
pracuje ako prokurátorka. Oboznámila ich so štúdiom práva, 
s náplňou práce prokurátora, s postupmi vyšetrovania, no 
hlavnou témou besedy boli drogy a ich účinky na telo a myseľ. 
Podelila sa o zážitky z praxe a okrajovo sa venovala aj téme 
detskej pornografie. Beseda bola veľmi zaujímavá a vyústila do 
poučnej debaty.

  Mgr. Lucia Šteinigerová 

Exkurzia- Geologické zaujímavosti Kysúc

 Žiaci deviateho ročníka absolvovali 19.5.2022 exkurziu po 
geologických zaujímavostiach Kysúc. Navštívili sme tri známe 
lokality a rarity Kysúc- Milošovú Megonky, Klokočovské skálie 
a Ropný prameň v Korni. Exkurziou nás sprevádzal pracovník 
CHKO Kysuce pán Richard Pekara, ktorý priamo v teréne 
vysvetlil žiakom spojitosť živej a neživej prírody, vzťahy v lesnom 
ekosystéme a zdôraznil, aké nežiaduce následky má narušenie 
týchto krehkých vzťahov. Ďakujeme pánovi Pekarovi za vedenie 
našej exkurzie.

Mgr. Martina Kullová 

Vystúpenie mažoretiek

 CVČ Čadca, Dom kultúry v Čadci, Mesto Čadca organizovalo 
22. prehliadku kysuckých mažoretiek, no a my sme boli pri tom...
 Ďakujem za pomoc Janke Šromovskej, Zuzane Lašovej, 
Renáte Majchrákovej, Stanislave Prívarovej a samozrejme  
naším dievčatám, ktoré sa mali možnosť predviesť. 

  Mgr. Monika Strýčková
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V noci z 27.5. na 28.5. 
pripravili naše deviatačky 
spolužiakom z 5.- 6. ročníka 
aktivity, na ktoré budú v 
dobrom dlho spomínať. 
Tematika Harryho Pottera sa 
ujala a mala veľký úspech. 
Ďakujem všetkým účastníkom 
za zapojenie sa a obzvlášť 
deviatačkám za spoluprácu, 
kreativitu a skvelý nápad. Len 
tak ďalej :)
 

Noc kníh v škole

  Mgr. Ján Ligač

Motýlia záhrada

 Motýlia záhrada - motýlia farma je nezabudnuteľným 
zážitkom pre deti aj celé rodiny.
 Na chodbe v prízemí máme MOTÝLIU ZÁHRADU.
 V našej motýlej záhrade majú naši žiaci jedinečná možnosť 
pozorovať zblízka život motýľov. Budú sledovať rýchly rast 
húseničiek, fascinujúcu premenu 
vitálnej húsenice na nehybnú kuklu 
a napokon zážitok na celý život - 
vyliahnutie motýľa. Motýle budeme 
pozorovať, kŕmiť a potom ich 
vypustíme do voľnej prírody!
 Celá premena z húsenice do 
dospelého motýľa trvá asi tri týždne 
v závislosti od teploty okolia.
 
 

Ing. Renáta Šplháková

Krajské kolo v malom futbale 

 Dňa 17.5.2022 sa naše žiačky zúčastnili  Krajského kola 
v malom futbale mladších žiačok. Turnaj sa konal na štadióne 
MFK Ružomberok a zúčastnilo sa ho 6 víťazov okresných a re-
gionálnych kôl Žilinského kraja. Celú akciu zastrešoval 
Slovenský futbalový zväz. Síce sa nám nepodarilo získať 
medailu, ale dievčatá podali výborný výkon a vzorne 
reprezentovali našu školu a obec, aj napriek tomu, že museli 
vstávať o 4.00 ráno a skoro 3 hodiny cestovali, hrali aj v daždi 
a za sťažených podmienok. Ďakujeme im za peknú 
reprezentáciu školy a želáme im, aby im chuť športovať a hýbať 
sa vydržala čo najdlhšie.
 



SVRČINOVSKÝspravodaj . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .19

Základná škola

 28.apríla sa naša škola opäť zapojila do celoslovenskej 
finančnej zbierky na podporu onkologických pacientov a ich 
rodín.
 Deň narcisov je jedinečná verejno-prospešná zbierka Ligy 
proti rakovine. Pripnutím žltého kvietku v Deň narcisov vysielame 
onkologickým pacientom odkaz, že nie sú vo svojom ochorení 
sami, že ich boj sa týka nás všetkých a že majú našu podporu.
 Ďakujeme všetkým žiakom, rodičom, pedagogickým aj 
nepedagogickým zamestnancom, ktorí prispeli do našej zbierky. 
Našej škole sa podarilo vyzbierať 256,34  €.
 Ď A K U J E M E .

Deň narcisov na našej škole

  Mgr. A. Kullová, D. Padyšáková

Poznaj svoje možnosti

 SOŠ drevárska a stavebná v Krásne nad Kysucou 
uskutočnila online vedomostnú súťaž. Žiaci sa mohli súťaže 
zúčastniť prostredníctvom Edupage. Na výzvu reagovala žiačka 
9.B Viktória Padyšáková, ktorá v súťaži obsadila 2.miesto 
a úspešne reprezentovala našu školu. Blahoželáme a povzbu-
dzujeme aj ostatných, aby sa do podobných aktivít zapájali.
 
   Mgr. M. Kullová

 Boris Lettrich a jeho band prišli do našej školy s výchovným 
koncertom zameraným na aktuálne témy ako kyberšikana či 
zdravý životný štýl. Ako tradične i tento raz mali u našich žiakov 
úspech a tak veríme, že sa k nám ešte vrátia.

Výchovný koncert

  Mgr. Ján Ligač

Plavecký výcvik

 V dňoch 28.3. - 1.4. 2022 žiaci 3. ročníka absolvovali 
plavecký výcvik v Mestskej plavárni Čadca.
 Pod vedením skúsených inštruktorov Plaveckej školy Žabka 
sa žiaci zoznamovali s vodou, učili sa splývať a zdokonaľovať 
techniku jednotlivých plaveckých štýlov.
Na spestrenie a odbúranie strachu z vody mali žiaci možnosť 
zahrať si hry vo vode s rôznymi pomôckami.
 V posledný deň plaveckého výcviku každé dieťa preukázalo 
získané plavecké zručnosti preplávaním určitej vzdialenosti 
ľubovoľným plaveckým spôsobom.
 Žiaci boli odmenení MOKRÝM VYSVEDČENÍM a krásnymi 
zážitkami.

  Mgr. E. Behúňová, Mgr. A. Kullová
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 Deň Zeme si každoročne pripomíname 22. apríla. Matička 
Zem  má svoj sviatok  už desiatky rokov. Deň Zeme by nám 
mal pripomínať, že aj po nás prídu ďalšie generácie, ktoré ešte 
budú  planétu potrebovať. Správajme sa preto k matičke Zemi 
s úctou a rešpektom a začnime myslieť a konať ekologickejšie. 
Na Deň Zeme, ale aj po celý zvyšok roka. Majme radi našu 
Zem, prírodu a dary, ktoré nám dáva. 
 Vo štvrtok 21. 04. 2022 sme spoločne oslávili Deň Zeme. 
Venovali sme svoj čas vyčisteniu lokalít našej obce. Počasie 
prialo, hoci sme mali ruky skrehnuté. Žiaci a učitelia sa rozišli 
do pridelených lokalít našej obce a vyčistili ju od odpadkov. 
Pred odchodom  v areáli našej školy sa všetci zúčastnení 
mohli posilniť bylinkovým čajom a chutným koláčom. Za 
prípravu koláča ďakujeme pani kuchárkam. 
     Všetci sme sa v poriadku vrátili, kráčali sme domov 
s pocitom, že sme  pomohli našej prírode, budeme sa k nej 
v budúcnosti správať zodpovednejšie. Mali sme na pamäti 
heslo „Buď Zemi anjelom, ona Ti bude rajom“.

Ako sme si pripomenuli Deň Zeme

  Mgr. Dana Moravcová

Ďakujeme všetkým, ktorí nám v školskom roku 2021/2022 pomáhali:

Reklama Radolský
Gabinka Kvetinka
Môj nábytok
HaPa Hadida Pavol
SISP Slovenská sporiteľňa
pani Renáta Strýčková
manželia Danka a Tibor Jurgovci

pán Rastislav Vorek
pán Jakub Šimčisko
pán Pavol Tomek
pán Anton Tomaščin
pán Pavol Šuška
pán Anton Cyprich
pán Daniel Cyprich

pán Pavol Korňan
pán Vladimír Špilák
pán Dávid Šromovský
pán Michal Kulla
pán Kurucár Záhrady.sk
Mgr. Renáta Majchráková

Materská škola

Zastavenie v MŠ

S príchodom jari sme sa tešili nielen zo slnečných lúčov, ale aj zo 
zrušenia pandemických opatrení. Opäť sme mohli v ma-terskej 
škole privítať mnohých hostí, ktorí našim deťom prinášali radosť a 
potešenie. 
 
Deň 22. apríl je už tradičný ako Deň Zeme. Deti z našej MŠ 
i všetci zamestnanci si pripomenuli tento deň s pracovným 
nasadením. Zbierali sme odpadky v okolí školy, tety upratovačky 
nám vyčistili a upravili pieskovisko. Deti spoločne s pani 
učiteľkami vysadili kvietky a pripravili záhony na pestovanie bylín. 
 

26.apríla nás navštívilo divadlo TEATRO z Bratislavy s roz-
právkou „Medveď a myš“. Deťom sa príbeh o neposlušnej 
a nezbednej myške veľmi páčil, čo prejavovali silným potleskom.
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Naša materská škola sa úspešne zapojila do výtvarnej súťaže 
„Môj rozprávkový svet“, ktorý organizovala Kysucká knižnica 
v Čadci. Ocenenie si odniesla naša predškoláčka Zoe Gabriela 
Jančíkova.

Stavanie mája patrí k nádherným jarným zvykom. Za sprie-
vodných tónov heligónky, spoločného spevu, radosti i dobrej 
nálady sme si tento zvyk pripomenuli i v materskej škole. Týmto 
spôsobom sa snažíme tieto zvyky a tradície deťom sprístupňovať 
a približovať.

.
 
 

Deň matiek je ten správny čas, kedy môžeme povedať naším 
mamičkám, ako ich máme radi, ako ich ľúbime a čo pre nás 
znamenajú. Deti z našej materskej školy pozdravili všetky  
mamičky na akadémií v sále kultúrneho domu krátkym kultúrnym 
programom.

20. mája sme mali deň plný hudby i tanca, kde nám skupina 
NOBO veselým a hravým spôsobom priblížila život na farme.

.

I tento rok sa naša MŠ zapojila  do „Logickej olympiády v MŠ“. Je 
organizovaná Prešovskou univerzitou, Centrom pedagogicko – 
psychologického poradenstva a prevencie v Sabinove 
a Súkromnou základnou školou DSA v Prešove, Deti okúsili svet 
logiky, abstraktného myslenia, hľadania súvislosti a precvičovania 
jemnej motoriky.

30. mája  sa našim deťom predstavili deti zo SZUŠ vo Svrčinovci, 
pod vedením pedagógov Tomáša Bégera , DiS. art. a Janky 
Bégerovej, DiS. art.  výchovným koncertom. Deťom sa prihovorili 
spevom, krátkymi skladbičkami a predstavili im rôzne hudobné 
nástroje .

1.júna, pri príležitosti Medzinárodného dňa detí, sa v našej MŠ 
uskutočnil karneval.  Hudba a šťastný smiech detí sa ozýval 
v priestoroch školy už od včasného rána. V tento deň k nám do 
tried vchádzali princezničky, víly, vojaci, požiarnici, piráti a rôzne 
iné rozprávkové postavičky. Deti sa  počas doobedia v maskách 
hrali, tancovali a veru aj súťažili na školskom dvore. Všetky deti 
boli odmenené medailou, malou maškrtou a bublifukom.

.
 

2.júna našu 
materskú školu 
navštívilo 
bábkové divadlo 
LIENKA 
s hrou „ Kocúr 
v čižmách“. 
Deti sa mohli 
zoznámiť 
s bábkami- 
marionetami.



Materská škola

3.júna predškoláci za doprovodu pani učiteliek vycestovali  do 
bábkového divadla v Žiline. Užili si cestu vlakom, divadelné 
predstavenie „O červenej čiapočke“ a prechádzku po slnečnej 
Žiline. Do MŠ sa vrátili unavení, ale plní dojmov a zážitkov.
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Ukončenie predškolskej dochádzky a nástup do ZŠ je veľký 
okamih pre všetkých škôlkarov, rodičov i učiteľov. Aby sme tieto 
krásne spomienky na predškolské, bezstarostné chvíle 
zanechali, zvečnili sme okamih ukončenia škôlky tablom, ktoré 

Čaká nás ešte s týmito de-
tičkami posledná pieseň na 
rozlúčku a posledné objatie 
spoločne s tými, s ktorými trá-
vili dlhý čas v MŠ. Ťažké bý-
vajú chvíle lúčenia, slzám sa 
sotva niekto ubráni, ale život je 
už taký, čas plynie a vždy pri-

náša nové cesty životom. Našim predškolákom prajeme vykro-
čenie správnou nohou a úspešný začiatok prváckeho života.

Pretože nastáva čas letných prázdnin, želáme Vám všetkým 
slnečné lúče, dni oddychu, krásnu modrú oblohu, príjemné chvíle 
strávené s rodinou, kamarátmi, krásne letné dni.

Pekné prázdniny všetkým želá kolektív materskej školy!
.

sme 7. júna vyvesili pred 
obecný úrad.

DHZ Svrčinovec

 Výročná členská schôdza je významnou udalosťou v živote 
hasičov. Vyhodnocujeme našu prácu, výsledky a prehodno-
cujeme i neúspechy na základe, ktorých hľadáme nové zlepšenie 
v našej práci. Naši členovia i funkcionári sú naučení dobrovoľne 
a bezplatne odviesť kus poctivej práce. 
 Členovia DHZo zasahujú pri, požiaroch, povodniach, 
snehových kalamitách, čistení obce a v neposlednom rade pri 
podujatiach organizovaných obcou. Občania sa môžu spoľahnúť 
na ochotu pomôcť v každej ťažkej chvíli. K dnešnému dňu máme 
35 členov z toho 7 žien. 

BRIGÁDNICKÁ ČINNOSŤ
Vzhľadom na situáciu s Covid 19, naši členovia vykonávali len 
nevyhnutné práce, ktoré sa týkali údržby techniky, zabezpečenie 
výjazdu schopnosti a udržiavanie poriadku v priestoroch PZ.

ŠKOLENIA
V mesiaci november konkrétne 22. sme sa zúčastnili  opako-
vaného školenia a výcviku pre nositeľov dýchacej techniky 
v Strednej škole požiarnej ochrany Ministerstva vnútra slovenskej 
republiky v Žiline v počte 4 členov. Peter Kubík, Tibor Jurišta, 
Anton Tomaščin a Vladimír Špilák.

SÚŤAŽE
Počas roku 2021 sme sa nezúčastnili žiadnych súťaži nakoľko boli 
zrušené vzhľadom na situáciu s Covid 19.

POŽIAROVOSŤ ZA ROK 2021
V priebehu roka nás potrápilo celkom 7 požiarov.  Všetky požiare 
sa nachádzali v katastri našej obce jednalo sa o požiar sadzí 
v komíne, 2x požiar trávnatého porastu, 3x požiar veľkoobjemo-
vého kontajnera, a požiar osobného vozidla. Pri požiaroch bola 
použitá technika CAS K 25 Liaz, CAS 15 Iveco Daily, k zraneniam 
ani poškodeniu techniky nedošlo.

OSTATNÉ ZÁSAHY ZA ROK 2021
V roku 2021 sme vykonali celkovo 29 výjazdov technického 
charakteru. Jednalo sa o 1 dopravné nehodu, 1 ekologicky zásah 
väčšieho rozsahu pri bohumínskej zastávke, kde  uniklo približne 
100 nafty, jednotka si vyžiadala na pomoc aj HaZZ s vačším 
množstvom sorbčných látok. Po zaradení do first respondentov 
sme mali aj výjazd  s novým AED k resuscitácií do obce Čierne. 
Ďalej sme mali 26 udalostí technického charakteru, ako napr. 
záchrana topiacého psa  z retenčnej nádrže pri Slovnafte, lokálne 

povodne, odstraňovanie stromov po búrkach, odstránenie 
bodavého hmyzu, dezinfekcia miestnej bytovky. Taktiež prebie-
halo v súvislosti s Covidom 19 v našej obci testovanie občanov,  
jednotka na mieste zabezpečovala dezinfekciu, organizáciu 
a plynulý priebeh testovania. 

PLÁN ČINNOSTI
V roku 2022  plánujeme  materiálno technicky vybavovať  
jednotku podľa potreby. Taktiež chceme poslať štyroch členov na 
opakované preškolenie  používania autonómnych dýchacích 
prístrojov do Strednej školy požiarnej ochrany v Žiline. Ďalej by 
sme chceli modernizovať techniku. Ďalej by sme sa chceli  
zúčastniť na súťažiach  železného hasiča a zorganizovať domácu 
súťaž. Nakoľko nám dobre funguje krúžok mladý hasič 
v spolupráci s Obcou Svrčinovec a ZŠ, tak sa budeme snažiť 
zúčastňovať sa aj  s mladými hasičmi súťaži.

SPRÁVA O HOSPODÁRENÍ ZA ROK 2021
Naši členovia výboru sa stretli v tomto roku 2 krát, vzhľadom na 
situáciu s COVID 19, počas týchto stretnutí sa riešilo nemálo 
problémov. Medzi, ktoré patria financie, súťaže a ďalšie problémy, 
ktoré sa vyskytovali postupne počas roka. Vyčlenené financie 
z rozpočtu obce boli využité na údržbu techniky, PHM, STK 
a materiálno-technické vybavenie v súvislosti s Covid 19 sa tento 
príspevok navýšil nakoľko bolo potrebné jednotku vybaviť OOPP 
proti Covid 19. Po zotrvaní v skupine B sme dostali od štátu 
dotáciu v sume 3 000,-- €, z týchto prostriedkov bolo zakúpené 
vybavenie jednotky: nové pracovné uniformy pre výjazdovú 
jednotku, tričká, pláštenky, brodiace čižmy, kalové čerpadlo, 
jazierko k lesným požiarom, resuscitačný set, lezecká výbava, 
náplne do lekárničiek, zásahové hadice, hasiace vaky. Vyúčto-
vanie bolo zaslané na obecný úrad a následne na ministerstvo 
vnútra SR v súlade s ich podmienkami. Taktiež sa naša jednotka 
zúčastnila natáčania filmu v našej doline, kde zabezpečovala 
protipožiarnu hliadku, našu pomoc potrebovali 2 krát. Naša 
asistencia trvala 3 dni, za ktorú nám firma zaplatila 1 200,-- €, 
ktoré sa použili na dovybavenie zrekonštruovanej požiarnej 
zbrojnice.  Z týchto financií sa zakúpilo: kuchynská linka, sporák, 
sedacia súprava a posilovací stroj. Taktiež v roku 2021 sa 
zrekonštruovala požiarna zbrojnica a parkovisko pred budovou za 
pomoci Obce Svrčinovec a MV SR. Celková cena a rozsah prác 
sú dostupné na obecnom úrade. Za toto a za podporu patrí veľká 
vďaka starostke obce Mgr. Renáte Majchrákovej a poslancom 
obecného zastupiteľstva.

SPRÁVA O ČINNOSTI DHZO SVRČINOVEC ZA ROK 2021 
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Miestny spolok SČK vo Svrčinovci

 Už tretí rok sme zažívali pandemické opatrenia, vieme aké to 
bolo ťažké ostať zdravý, pozitívne naladený a byť oporou pre 
svojich najbližších. Ešte sme sa nestihli ani potešiť s ústupu 
pandémie a prišla ďalšia nečakaná správa vojna na Ukrajine, ale 
ani naša činnosť sa nezastavila.  Tento rok  sme začali radostnou 
udalosťou poďakovaním a malým darčekom našej bývalej 
darkyni krvi,  nositeľke striebornej plakety v 80. rokov min. 
storočia pani Veronike Jarabicovej, krorá  oslávila  krásne  
životné jubileum 90. rokov života.  Zúčastnili sme sa na rokovaní 
Územného snemu SČK v Čadci, kde sme dostali ocenenie  Za 
humanitu, obetavosť a dobrovoľnú službu II. stupňa  udelenú  
prezidentom SČK. Sme radi, že  náš MS SČK mohol prispieť 
zdravotnou službou  k takej super  športovej akcii, kde súťažiť 
mohol každý, kto mal chuť. Konal sa  2. ročník ,,Svrčinovského 
železného hasiča´´. Súťažilo sa v rôznych vekových kategóriach, 
zo Slovenska, Česka a Poľska. MS SČK  rozvíja spoluprácu so 
ZŠ- ŠKD, aby si deti postupne prehlbovali získané vedomosti 
a zručnosti o prvej pomoci. Veď život človeka dokážu zachrániť aj 
deti. Prostredníctvom hry, názornými ukážkami, praktickými 
činnosťami približujeme prácu dobrovoľníkov. Dozvedia sa nové 
poznatky o prvej pomoci, kedy a ako volať číslo 112, čo všetko 
ukrýva záchranárska  taška, ako sa ošetrujú drobné poranenia, 
zlomeniny. Deti sa radi zahrali  na malých záchranárov. Tieto 
činnosti ich tak veľmi zaujali, že sme  následne urobili výstavku  
výtvarných prác. Možno raz budú z nich dobrovoľní  darcovia krvi 
alebo dobrovoľníci MS SČK, či záchranári. 
 Darovanie krvi je prejavom solidarity. Nikdy neviete, kedy ju 
budete potrebovať. Je začiatok leta, blížia sa prázdniny, čas 
dovoleniek, ale aj častých úrazov a nešťastí. Veľa krát je 
prvoradým liekom ľudská krv. Naši dobrovoľní darcovia krvi sú 
výnimoční ľudia a práve preto im patrí veľké ĎAKUJEME. 
 Prajeme Vám všetkým kásne a teplé leto, naplnené láskou, 
radosťou a hlavne bez úrazov.

Červený kríž

  Mgr. A. Varmusová

 V tomto roku si pripomíname krásne výročie zrodu 
folklóru v našej dedinke. Na počatí tohto všetkého stál pán 
Pavel Ondrišík, jeho manželka Vierka a pán Anton 
Šotkovský. Je to už 50 rokov a my stále s vďakou a s láskou 
v srdci spomíname na milé slová a milý úsmev, keď sme sa 
učili nové piesne a nové choreografie. Neochvejná radosť 
a chuť v očiach pán učiteľa ostáva v našich mysliach 
a srdciach dodnes. Ale s láskou spomíname aj na zvýšený 
hlas Vierky a neskôr ich dcéry Miloty, keď sme nevenovali 
nácviku dostatočnú pozornosť. Veru toto sú momenty, 
ktoré aj po rokoch hrejú pri srdiečku. Pri príležitosti tejto 
krásnej polstoročnice bude vydaná publikácia, v ktorej si 
okrem iného budete môcť prečítať spomienky niektorých 
bývalých aj súčasných členov. Taktiež sme nahrali CD „ 
Spevume od srdca“ ako poďakovanie za všetko, čo v nás je 
roky zakorenené. Veľké  Pán Boh zaplať Vám obláčikom 
posielame do folklórneho neba.
 Tešíme sa na vašu účasť na podujatiach, ktoré sme pre 
Vás pripravili.

 S úctou FSK Svrčinka.

Fsk Svrčinka
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 Víkend 18.-19.júna bol pre nás obohacujúci. Zúčastnili sme 
sa Zamagurských folklórnych slávností, kde sme reprezentovali 
Goralov z  Kysúc. Bol to pre nás neopísateľný zážitok, ktorý začal 
splavovaním Dunajca na pltiach ku hranici Slovenska s Poľskom. 
Tam sme sa všetci krojovaní účinkujúci po vylodení predstavili  
krátkym vstupom. Počas celého dňa prebiehalo množstvo 
vystúpení, ale hlavným bodom programu bolo večerný blok 
Gorali, v ktorom sme sa predstavili aj my. Boli sme očarené 
goralskou  kultúrou, ktorá siaha od Kysúc cez Oravu, Spiš, 
Zamagurie až po Poľska. Každá oblasť je špecifická pre svoj kraj 
a my  sme  taktiež hrdé, že ku goralom patríme. Ako poďakovanie 
za tak krásny a požehnaný víkend sme  sa išli pomodliť na 
pútnické miesto Litmanová, ktorá sa nachádzala na našej  
spiatočnej ceste do rodného Svrčinovca. Pán Boh zaplať. 

Gorali

Litmanová

Pred plťami Splavovanie Dunajca Ubytovanie

Jednota dôchodcov

 Po dvoch rokoch pandémie, nosenia rúšok, respirátorov 
a zákazu zhromažďovať sa, sme si konečne vydýchli. Prišla jar 
a s ňou aj uvoľňovanie opatrení proti covidu, čo privítali najmä 
dôchodcovia. 
     28. 4. 2022 sa zišli na výročnej členskej schôdzi členovia ZO 
Jednoty dôchodcov na Slovensku, Zväzu zdravotne ťažko 
postihnutých a členov Zväzu postihnutých civilizačnými choro-
bami vo Svrčinovci. Výročnej členskej schôdze sa zúčastnila aj 
predsedníčka Okresného výboru JDS a ZPCCH v Čadci pani 
Mgr. Margita Ďurišová a predseda za ZŤP pán Jozef Křivánek. Za 
Obecný úrad nás prišla pozdraviť aj starostka pani Mgr. Renáta 
Majchráková.
     V úvode schôdze sme zhodnotili prácu za uplynulé obdobie 
a oboznámili sme sa so správou o hospodárení. Pani Mgr. 
Margita Ďurišová oboznámila prítomných členov o možnosti 
získania kúpeľných poukazov a o akciách, ktoré plánujú na úrovni 
okresu, ako sú športové hry, trojgeneračné stretnutie v Rakovej, 
stretnutie na hranici, ktoré sa uskutoční v obci Skalité a o turis-
tickom zraze pri Ružomberku. Na všetky akcie nás srdečne 
pozýva. Pán Jozef Křivánek nám poďakoval za doterajšiu prácu 
a poprial nám veľa zdravia do ďalšieho obdobia. 
     Veľmi ďakujeme pani starostke za aktívnu účasť na našej 
schôdzi, keď prisľúbila pomoc pri organizovaní našich akcií a aj za 
sponzorovanie občerstvenia, ktoré nám pripravili kuchárky 

školskej jedálne. 
     Na záver sme prejednali plán práce na rok 2022 a veríme, že 
naše akcie budú úspešné. Želáme všetkým našim členom veľa 
zdravia a rodinnej pohody, aby sme sa mohli aj naďalej stretávať.
      

  Výbor JDS, ZŤP a ZPCCH
Foto: Viliam Tlelka



SVRČINOVSKÝspravodaj . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .25

 Zdravíme všetkých športových 
fanúšikov a priateľov svrčinovského Besky-
du. Máme za sebou premiérovú sezónu po 
návrate klubu na futbalovú mapu Slo-
venska, kde sme súťažili v kategórii 
prípraviek ,mladších žiakov a dorastu. Do 
dnešného dňa máme v klube registro-
vaných 60 futbalistov a na rade sú ďalší, 
nakoľko od budúcej sezóny našu základňu 

rozšíri mužstvo starších žiakov. Absolvovali sme veľké množstvo 
tréningov a zápasov, ktoré nás posunuli vpred a dali nám toho 
veľmi veľa. Začneme mužstvom dorastu ktoré zimovalo s dvoma 
bodmi na chvoste ligy .Avšak vynikajúcim prístupom a skvelou 
partiou sme nakoniec vykopali krásne 4.miesto ,čo je na 
premiérovú sezónu pre nás krásny úspech. V jarnej časti sme po 
majstrovskom Lodne boli 2. najlepší tím. Sezóna mladších žiakov 
bola pre nás zoznamovacia , kde sme čo zápas ukazovali pokrok 
a s podstatne staršími a skúsenejšími súpermi sme v jarnej časti 
dokázali držať krok a ukázali že do budúcna máme na čom stavať. 
Naša prípravka odohrala viaceré mini turnaje kde ukazovala 
krásny futbal a strieľala veľké množstvo gólov. Všetci hráči 
ukazujú obrovskú chuť pracovať a napredovať, čo nás veľmi teší 
.Budeme radi za každého nového člena. Za zmienku stojí 
spomenúť aj fanklub, ktorý sa sformoval počas jarnej časti a pod 
taktovkou Zaša Juriša vytváral vynikajúcu atmosféru, ktorá sa 
v našich končinách len tak nevidí. Veľkú vďaku by sme chceli 
vyjadriť všetkým ktorí klubu pomáhajú, rodičom ktorí deti vozia na 
zápasy, maminám ktoré vždy ochotne napiekli keď bolo treba, 
taktiež ďakujeme za podporu obci lebo bez nej by futbal fungovať 
nemohol. V pláne je oplotenie ihriska a vybudovania zavla-
žovacieho systému ktorý ihrisko nutne potrebuje a ktoré skvalitní 
naše podmienky na napredovanie . Veríme že si cestu na štadión 
nájdete aj v budúcej sezóne a budete nás chodiť povzbudzovať 
v hojných počtoch. Vážme si že Svrčinovec hrá znovu futbal 
a máme sa na koho chodiť pozerať. Beskyd do toho!
      

TJ Beskyd

OZ za krajšie Kysuce 

V materskej škole vo Svrčinovci sme spravili ďalší náš kon-
štrukčný projekt - tieniacu stenu na pieskovisko pre decká. 
Výsledok sa nám páči, už len dúfať, že bude funkčná podľa 
predstáv. To ukážu najbližšie dni, ale vždy je priestor na 
zlepšenie.
      

Obec
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Svrčinovský hájnik

Malé peripetie jedného spoločenstva  

Informácie Lesného pozemkového 
spoločenstva Svrčinovec

 Už ste sa niekedy zamysleli nad presným výrazom slova 
peripetie? Tento vtipný výraz označujúci náhle zvraty a problémy 
sa používa v situácií, kedy  jej riešenie a rozuzlenie sprevádzajú 
na seba naviazané časté menšie či väčšie starosti. Starosti sú od 
slovesa starať (sa). Nuž ako sa hovorí: „ Keď bolo koze dobre, išla 
na ľad tancovať“. Čo má toto spoločné s našim pozemkovým 
spoločenstvom? Veľa. V dnešnej dobe plnej neprehľadnej 
legislatívy, byrokracie a materialistických konceptov je ťažké 
niečo začať. Pretvoriť myšlienku k činu, vybudovať pevný základ 
spoločenstva a hlavne takýto vybudovaný stav udržať, stojí veľa 
námahy. Odysea a peripetie pôvodného navrátenia hospo-
dárenia vlastníkom lesa v k.ú Svrčinovec, ktoré bolo v roku 1978 
vlastníkom odobrané, je iný príbeh hodný dlhšieho rozprávania. 

 Vďaka neúnavnej sile a viere, že les chceme späť, sa to poda-
rilo. Po prežitých „novorodeneckých chorobách“ naše lesné po-
zemkové spoločenstvo funguje. Samozrejme s peripetiami. 
Jednoduché zabezpečenie chodu spoločenstva je dané zákon-
ným rámcom. To ako sa naplní tento rámec závisí od konkrétnych 
rozhodnutí, spolupracujúcich subjektov a vonkajších faktorov, 
ktoré často nevieme ovplyvniť. V prvom rade chceme, aby vo 
Svrčinovci zostal les. Miesto pekných vychádzok, oddychu a kľu-
du. Les je živým ekosystémom. Správnym hospodárením možno 
les premieňať do zdravšej a životaschopnejšej formy.
 Akou silou vie udrieť trh s drevom sme sa poučili v kritických 
rokoch 2018 až 2020. Urobilo sa veľa reštriktívnych opatrení, aby 
sme odolali nepriaznivému vývoju cieň drevnej hmoty. Tomu sme 
podriadili činnosť spoločenstva. Výbor a dozorná rada mali 
rovnaký názor. Nepodľahnúť tlaku, ktorý bol spôsobený nízkou 
cenou dreva. V značnej miere znížený príjem za výnosy dreva 
ochromoval naše ambície rozvoja spoločenstva, ale napriek 
veľkým diskusiám sme vždy dosiahli primeraný kompromis. 
Vedení myšlienkou, že nie sme podnikateľský subjekt a okrem 
hospodárenia je našou prioritou zabezpečiť aj iné funkcie lesa, sa 
nám podarilo zaplatiť „všetkých“, ktorí pre spoločenstvo vykoná-
vajú lesné činnosti. Náklady na administratívu a jej odmeňovanie 
sme znížili na najnižšiu možnú mieru, pričom je potrebné 
podotknúť, že niektorí naši externí spolupracovníci súhlasili aj 
s nižšími platbami. Práve v týchto ťažkých časoch sme pochopili 
význam vlastníctva. Je zásadné, že členmi orgánov spoločenstva 
sú vlastníci. Orgány spoločenstva sa rozhodovali ako vlastníci, 
ktorí majú zverenú povinnosť zachovať dedičstvo. Výnos 
a finančný efekt nebol v tomto ťažkom období prvoradý. Pokiaľ by 
sa tak stalo, malo by to devastačné následky pre všetkých. 
Príbehy z iných obcí na Kysuciach ukazujú, čo spôsobilo podria-
denie trhu a následné komerčné hospodárenie. Stačí sa pozrieť 
okolo a vidieť výrazný úbytok lesa alebo rozsiahle kalamitné 
holiny.
 Spoločné obhospodarovanie lesných pozemkov vo Svrčinovci 
je založené na jednotnej myšlienke ekologickej udržateľnosti 
lesa. Finančné prostriedky získané ťažbou sa vracajú späť do 
jeho obnovy a ochrany. Ďalšie peripetie nastávajú pri práci v lese. 
A tie zásadné vznikajú po ťažbe. Lesné pozemkové spoločenstvo 
v akejkoľvek svojej právnej podobe umožňovalo zúčastňovať sa 
na prácach po ťažbe ľuďom s väzbou na vlastníctvo lesných 
pozemkov vo Svrčinovci. Práca je ťažká a zárobok nie príliš 
lukratívny. Tí najlepší sú už v strednom dokonca seniorskom veku 

a záujem o prácu v lese je minimálny. Spoločenstvo má 
samozrejme zákonné povinnosti a vtedy je potrebné prijať služby 
aj z iných regiónov Slovenska. Generačná výmena je potrebná aj 
v zárubkárskej činnosti. Myslieť si, že ide o výslovne mužskú 
prácu nie je pravda. Do lesných činností spoločenstva sa zapája 
čoraz viac žien a ukazuje sa, že veľmi úspešne.
 Fungovanie kancelárie, spôsob komunikácie, korešpon-
denčné zhromaždenie, množstvo administratívy. Za tým všetkým 
sú každodenné činnosti. Uskutočnenie zhromaždenia, či už 
fyzického, ale aj toho korešpondenčného je náročné. Pripravuje 
sa niekoľko mesiacov. Zapojení sú všetci. Lesné pozemkové 
spoločenstvo nie je vo svojej činnosti osamotené. Je zdrojom 
významných daní z nehnuteľností, stará sa o lesné cesty a vplýva 
na život v našej obci. Pre správne fungovanie je potrebná 
spolupráca so samosprávou a inými hospodáriacimi subjektami. 
Obec každoročne poskytuje bezplatne dôležité informácie 
o nehnuteľnostiach a jej vlastníkoch, čo významne prispieva 
k zníženiu nákladov na činnosť spoločenstva pre vlastníkov. 
Spojenie spolupráce hospodáriacich subjektov vo Svrčinovci 
a samosprávy je pre vlastníkov prínosom a dúfame, že sa bude 
ďalej rozvíjať.
 Lesné pozemkové spoločenstvo zachováva systém solidarity 
pri prideľovaní palivového dreva, kedy väčší vlastníci 
„zabezpečujú“ pre tých menších dostatok paliva. Tento spôsob 
solidarity má korene v ťažkých časoch chudoby, ktoré znovu 
v tomto období ožívajú. Tohtoročná lepšia cena dreva a vyšší 
výnos budú aspoň trochu následky energetickej krízy zmierňovať. 
 Na záver si dovoľujem dodať, že najmä vďaka Vám vlastníkom 
sa naše pozemkové spoločenstvo rozvíja. Poteší nás vecná 
a konštruktívna kritika, ktorá prispieva k zlepšeniu fungovania 
každého systému. Vyzývame všetkých, ktorí majú záujem aktívne 
sa starať o les, aby navštívili kanceláriu spoločenstva, kde 
nájdeme spôsob ich zapojenia. Sme radi, že sa zlepšila 
všímavosť ľudí k lesu a zároveň pribúda návštevníkov na našej 
webovej stránke, ktorú budeme častejšie napĺňať zaujímavými 
informáciami z činnosti spoločenstvá. 

  Katarína Belešová
členka výboru LPS zodpovedná za právnu agendu

Úradné hodiny LPS Svrčinovec:

Streda: 10:00 – 15:00 
(kompletná agenda vrátane finančných operácií)

Piatok: 17:00 – 19:00 
(kompletná agenda, konzultácie s výborom a OLH)

Pracovné telefonické kontakty:

Ing. Ivan Feik: - 0904 182 170
 (odborný lesný hospodár) 

Iivana Chovaniaková: - 0911 236 440
 (odbyt a služby)

 
Anton Kulla - 0948 525 542

 (kancelária LSP)
 

www.lpssvrcinovec.sk



Opustili nás v roku 2022
len občania, ktorí majú trvalý pobyt v obci

Agnesa Kubaláková

Apríl:

Narodili sa v roku 2022

Máj:
Berenika Vorková
Aneta Jančariková
Oliver Sojčák 

Vitajte medzi nami!

Matrika 

Povedali si svoje „ÁNO“ 2022 
len občania, ktorí majú trvalý pobyt v obci

Róbert Strýček 
Monika Jarošová

Pavol Mrva 
Klaudia Jurčáková

Patrik Mrmus
Martina Kubicová
 
Dominik Kupčík
Adela Strýčková

Apríl:

Blahoželáme!

Anton Vorek

Jún:

Jún:
Dária Pytlová
Vratko Klieštik
Alica Mrmusová
Adrián Franek 

Pozostalým vyjadrujeme úprimnú sústrasť!
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Jubilanti 2022
Máj:

Čepec Ondrej, U Jurištov – 70
Padyšáková Zlatica, U Jurištov – 70
Švancár Ignác, U Kubale – 70
Hajduková Emília, Zatky – 80

Jún:

Cyprichová Emília, U Jurištov – 70
Fonš Alojz, U Hlaváča – 70
Kuffová Agnesa, U Skorky – 70
Padyšák Ján, U Jurištov – 70
Benková Irena, Zatky – 80
Cyprichová Anna, U Vajdíka – 80
Šotkovský František, U Hlaváča – 85
Padychová Jozefa, U Hlaváča – 93

Júl:

Baleja Ján, Zatky – 70
Šušková Agnesa, Zatky – 85
Capková Verona, U Vajdíka – 92

August:

Cyprich Anton, U Jurištov – 70
Kubalíková Anna, U Hlaváča – 90
Martiniaková Anna, U Kubale – 92

Blahoželáme!

Pavol Stráňava
Ivana Sačková

Máj:

Mgr. Fonšová
matrikárka obce

Svrčinovský spravodaj - obecné informačné noviny. 
Periodicita vydávania: 4x ročne.   

ISSN 1339-0899, Reg. číslo: EV 3568/09. 
Vydavateľ: Obec Svrčinovec 858, 023 12, IČO: 

00314323
Redakčný kolektív: Mgr. Renáta Majchráková, Mgr. 

Monika Strýčková, Dana Hajnošová , Tlač a 
spracovanie: RADOLSKÝ REKLAMA, s.r.o.

Redakcia si vyhradzuje právo príspevky krátiť, 
editovať, prípadne neuverejniť. Príspevky nie sú 

honorované.




	Stránka 1
	Stránka 2
	Stránka 3
	Stránka 4
	Stránka 5
	Stránka 6
	Stránka 7
	Stránka 8
	Stránka 9
	Stránka 10
	Stránka 11
	Stránka 12
	Stránka 13
	Stránka 14
	Stránka 15
	Stránka 16
	Stránka 17
	Stránka 18
	Stránka 19
	Stránka 20
	Stránka 21
	Stránka 22
	Stránka 23
	Stránka 24
	Stránka 25
	Stránka 26
	Stránka 27
	Stránka 28

